
P R O T O K Ó Ł  nr XXIX/2005 

z Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 19 grudnia 2005 r. 

w sali narad Urzędu Miasta i Gminy 

w Bornem Sulinowie. 

  
 
Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie otworzył i jej przewodniczył 

Przewodniczący Rady Miejskiej PAWEŁ KACPEREK. 
 
 
Na wstępie Przewodniczący Rady Miejskiej powitał przybyłych radnych, Burmistrza Gminy, 
Komendantów Policji, Straży  Miejskiej, Państwowej Straży Pożarnej, przedstawicieli 
jednostek pomocniczych, kierowników jednostek podległych oraz pracowników tut. Urzędu. 
 
 
Po tym poinformował, że na ogólną liczbę radnych – 15 (ustawowy skład), w Sesji 
uczestniczy 9 radnych; zatem stwierdził quorum – podejmowane uchwały przez Radę będą 
prawomocne. 
 
Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1,2 i 3 do protokołu. 
 
 
W dalszej kolejności poinformował, że Sesja została zwołana na wniosek Burmistrza Gminy, 
a porządek wszyscy radni otrzymali do domu wraz z materiałami. 
Porządek Sesji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Zapytał Burmistrza Gminy, czy będzie zgłaszał jakieś zmiany do porządku obrad. 
 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak zgłosił wniosek o wycofanie z porządku Sesji projektu 
uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo  
z powodu braku odpowiedzi na pisma skierowane do Ambasady w Berlinie oraz Ministerstwa 
Spraw Wewnętrznych i Administracji odnośnie wiarygodności Obywatela Niemiec na temat 
złożonej przez niego oferty zakupu miejscowości Kłomino. Powiedział, że po uzyskaniu 
zgody na sprzedaż tych nieruchomości, automatycznie uruchomiłby procedurę wyceny 
nieruchomości w Kłominie, która kosztowałaby gminę 30 tys. zł, nie wiedząc jaka będzie 
opinia Ambasady Polskiej na temat oferenta. Dlatego przedwczesne byłoby dokonywanie 
wyceny nieruchomości, zanim nie będzie odpowiedzi na ten temat. Jeszcze raz zwrócił się o 
wycofanie przedmiotowego projektu uchwały, tj. ppkt 2 w pkt 4. 
 
W trakcie wypowiedzi Burmistrza Gminy na Sesję przybył 1 radny, aktualnie w obradach 
uczestniczy 10 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie zgłoszony przez Burmistrza wniosek: 
- za głosowało 10 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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Porządek Sesji Rady Miejskiej przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Sprawozdania komendantów Policji i Straży Miejskiej z prowadzonej działalności  

w zakresie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Borne Sulinowo 
oraz określenie istotnych zagrożeń w tym zakresie. 

3. Informacje komendantów Państwowej Straży Pożarnej oraz Ochotniczych Straży 
Pożarnych o stanie bezpieczeństwa pożarowego na terenie Gminy Borne Sulinowo oraz 
określenie istotnych zagrożeń w tym zakresie. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 
2005 rok. 

5. Zamknięcie obrad. 
 
Ad.2 i 3) 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że wraz z zawiadomieniem o Sesji radni 
otrzymali sprawozdania i informacje komendantów Policji, Straży Miejskiej, Państwowej 
Straży Pożarnej oraz Ochotniczych Straży Pożarnych. Zapytał, czy radni mają jakieś pytania, 
co do przedłożonych materiałów. 
 
W związku z tym, że nikt z radnych nie zabierał głosu, Przewodniczący Rady Miejskiej 
zwrócił się do obecnych komendantów, czy chcą przedstawić jakieś dodatkowe informacje. 
 
Jako pierwszy głos zabrał Komendant Komisariatu Policji w Bornem Sulinowie Mariusz 
Śliwicki, który podziękował za dotychczasową współpracę, zwłaszcza przekazywanie 
środków finansowych na ich działalność. Powiedział, że z naszej gminy otrzymał 50 tys. zł na 
dofinansowanie zakupu pojazdu marki Nissan, którego koszt wyniósł 130 tys. zł. 
Poinformował też, że z Gminy Barwice, którą także obsługuje ich komisariat, otrzymał 30 tys. 
zł na zakup drugiego pojazdu służbowego, który jest użytkowany na terenie Gminy Barwice. 
Jeszcze raz podziękował za wkład finansowy i powiedział, iż myśli, że dalsza współpraca nie 
skończy się i będzie trwała dalej. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do Komendanta Straży Miejskiej, czy chce swoje 
sprawozdanie uzupełnić o dodatkowe informacje. 
 
Komendant Straży Miejskiej w Bornem Sulinowie Ryszard Leśniewicz powiedział, że skoro 
nie ma żadnych pytań, to cieszy się, iż praca Straży Miejskiej jest na tyle dobra, że nie ma 
uwag. Poinformował, że w okresie, w którym pełni funkcję Komendanta SM, współpraca 
jego jednostki z Policją i Strażą Pożarną układa się bardzo dobrze i są w dobrym kontakcie, 
jeśli chodzi o zagrożenia. Poinformował, że w ostatnim okresie wynikł problem  
z radiowozem, jednak jest w trakcie rozwiązywania, bowiem zostanie zakupiony nowy pojazd 
i wtedy zadania Straży Miejskiej będą lepiej wykonywane. 
 
Przedstawiciel Ośrodka Szkoleniowego PSP w Bornem Sulinowie Paweł Szmurło 
wypowiedział się na temat samochodów, jakie zostały pozyskane przez OSP Łubowo. 
Poinformował, że w tym roku jednostka ta pozyskała 2 samochody, tj.: ze Szwajcarii na 
podwoziu mercedesa, jak również Komenda Wojewódzka Państwowej Straży Pożarnej  
w Szczecinie przekazała samochód na podwoziu „Tarpan” do ratownictwa technicznego. Jako 
Wojewódzki Ośrodek Szkolenia pozyskali nowe auto – Nissan Terrano, z przeznaczeniem do 
dowodzenia. Powiedział, że są już uregulowania prawne co do zagospodarowania linii 
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brzegowej jeziora Pile, a chodzi głównie o poligon wodny do ćwiczeń w ich Ośrodku. Są też 
uregulowania co do Ośrodka Szkoleniowego, który został mianowany jako Centralny 
Ośrodek Szkoleń w zakresie ratownictwa wodnego. 
 
Zastępca Komendanta Powiatowej Straży Pożarnej w Szczecinku Jerzy Szeligowski na 
wstępie uzupełnił przedłożoną informację o następujące dane: 
1. Ilość pożarów według rodzaju obiektu: 

1) Nieużytkowane powierzchnie rolne –54, 
2) Trawy, trawniki – 11, 
3) Lasy - 5, 
4) Budynki jednorodzinne – 5, 
5) Budynki wielorodzinne – 5, 
6) Śmietniki – 6, 
7) Samochód osobowy – 1, 
8) Uprawy rolne – 2. 

2. Ilość miejscowych zagrożeń według rodzaju obiektu: 
1) Samochody osobowe na drogach – 15, 
2) Budynki jednorodzinne – 12, 
3) Budynki wielorodzinne – 4, 
4) Lasy – 5, 
5) Garaże – 3, 
6) Samochody ciężarowe na drogach – 3, 
7) Maszyny rolnicze – 1. 

W dalszej kolejności wypowiedział się na temat stanu dróg pożarowych i dojazdowych do 
obiektów użyteczności publicznej i obiektów mieszkalnych, który ma znaczny wpływ na 
skuteczność działań ratowniczych. Zwrócił uwagę, iż należy zapewnić dobry dojazd do 
obiektów dla ciężkich pojazdów pożarniczych (takie w większości posiadają),  
w szczególności podnośnika SH-30, uwzględniając jego parametry techniczno-eksploatacyjne 
(masa pojazdu, promień skrętu itp.). 
Stwierdził, że bliski dojazd do obiektu ciężkiego samochodu gaśniczego umożliwia 
wykorzystanie technologii gaszenia pożaru wodą pod ciśnieniem 40 barów. Długość węża 
wysokiego ciśnienia wynosi 30 mb i każde dalsze ustawienie pojazdu gaśniczego do obiektu 
praktycznie uniemożliwia wykorzystanie walorów tej technologii gaszenia, której zaletą jest 
pełne wykorzystanie ciepła parowania wody, co przekłada się brakiem zalania pomieszczeń  
w obiekcie. 
Zwrócił też uwagę na konieczność wypracowania procedur postępowania z materiałami 
niebezpiecznymi. Szczególnie dotyczy to przypadków, gdy pojawi się odpad niebezpieczny, 
sprawca jest nieznany lub nieosiągalny i zwłoka czasowa może potrwać do kilkunastu dni. 
Odpad w tym przypadku należy zebrać, zapakować do odpowiednich atestowanych 
pojemników i przechować we właściwy sposób. 
Na koniec podziękował Przewodniczącemu Rady, Radzie Miejskiej i Burmistrzowi Gminy za 
współpracę, a strażakom jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej za skuteczne działania 
ratownicze. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do Zastępcy Komendanta Powiatowego PSP, 
żeby wskazał budynki, do których Straż Pożarna nie może dojechać z pompą do gaszenia 
pożaru z wykorzystaniem technologii wysokiego ciśnienia. 
 
Zastępca Komenda Powiatowego PSP Jerzy Szeligowski powiedział, że tradycyjne gaszenie 
zawsze będzie, ale wspomniana przez niego technologia gaszenia ma swoje walory. 
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Stwierdził, że pytanie jest kłopotliwe, bo na to potrzebny jest czas. Wysunął propozycję, że 
jednostki OSP mogą przeprowadzać ćwiczenia, a zarządca nieruchomości może to 
weryfikować. Powiedział, że parametry techniczno-eksploatacyjne posiadanego przez ich 
jednostkę sprzętu zostały przedstawione w materiale pisemnym. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w związku z tym powiedział, że przekierowuje swoje pytanie 
do Burmistrza Gminy, który jest Szefem Obrony Cywilnej na terenie Gminy. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, iż korzystając z okazji, chce podziękować 
przedstawicielowi Wojewódzkiego Ośrodka Szkoleniowego za ogromną pomoc  
i zaangażowanie w znalezienie ofiary utonięcia pod lodem. Podkreślił, że działania strażaków 
w tym kierunku były nieocenione. Poszukiwania ofiary utonięcia były wielomiesięczne, 
bowiem tragedia stała się zimą, a ciało znaleziono dopiero w czerwcu.  
 
Przedstawiciel Ośrodka Szkoleniowego powiedział, że jest to ich obowiązek i tak dalej będą 
pracować. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w imieniu Rady również podziękował za okazaną pomoc. Po 
tym stwierdził, że skoro nie ma żadnych pytań, to te sprawozdania i informacje uważa za 
przyjęte. 
 
Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Bornem Sulinowie w 2005 r. stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Sprawozdanie Komendanta Straży Miejskiej w Bornem Sulinowie z prowadzonej działalności 
w zakresie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie miasta i gminy Borne Sulinowo 
w 2005 r. stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Informacja Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Szczecinku na temat stanu 
bezpieczeństwa Miasta i Gminy Borne Sulinowo w zakresie ochrony przeciwpożarowej 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Informacja o stanie bezpieczeństwa pożarowego Gminy Borne Sulinowo w 2005 r. 
uwzględniająca działalność Ochotniczych Straży Pożarnych stanowi załącznik nr 8  
do protokołu. 
 
Ad.4) 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2005 r. 
Przypomniał, że jest to trochę kontrowersyjna uchwała z ostatniej Sesji, której wówczas Rada 
nie podjęła. Poinformował też, że Komisja Budżetowo-Gospodarcza wydała opinię 
pozytywną. 
Powyższa opinia stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
W związku z tym, że nikt z radnych nie zabierał głosu, Przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał ją pod głosowanie: 
- za głosowało 9 radnych, 
- przeciw nie głosował żaden radny, 
- wstrzymał się od głosu 1 radny. 
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Uchwała Nr XXIX/340/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 19 grudnia 

2005 r. w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2005 rok 

została podjęta i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 
Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zamknął Sesję. 
 
 
Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 14.00 do godz. 14.20 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Łozińska 
 

 


